
 
 

Skolebestyrelsen 2019/20 

 

Referat SB19 

 

Skolebestyrelsesmøde (19)  

Mandag d. 8.juni 2020 
19:00 – 21.00  
 
 
Mødested:                                                                                Personalerummet, Morud 

 
Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Cecilie Møller Pedersen 9.b (Formand), Emma Børner Damsgaard Nielsen 8.b (næstformand) 
 
Mødeleder: Tina Kannegaard 
 
Gæst:  
 

 

Møderække 2019 – 2020: Tirsdag 20.08 – Onsdag 11.09 – Onsdag 06.11 – Tirsdag 03.12 – 2020 – 
Onsdag 08.01 – Torsdag 06.02 – Tirsdag 03.03 – Torsdag 02.04 – Mandag 04.05 – Mandag 08.06 

 

Punkt 147: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referatet blev underskrevet og godkendt. 

Bilag: Mødereferat SB 18 

 

 



 
 

Skolebestyrelsen 2019/20 

 

Punkt 148: Elevrådet             10   min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling: 6.årgang var med på Meet fra afdeling Veflinge. 

 

Elevrådsformanden præsenterede følgende punkter: 

 Elevrådsmøde alternativt i dag- nyt fra klasserne. 

 Gardiner ønskes i de ”nye” udskolingslokaler 

- Svar: Dette er på vej, det er en del af entreprisen 

 Kort præsentation af sidste skoledag for 9.klasserne d.19.06 – kl.10-13 fremsendes på Aula 

 Evaluering fra elevrådet på ”Corona-tiden”: 

Mellemtrinnet – der var mange lektier, mere ro til fordybelse derhjemme- men også meget 
forskelligt hvordan man arbejdede derhjemme. 

Udskoling – mange tekniske problemer blev beskrevet 

Alle var enige om, at det var meget bedre at komme på skolen. En god erfaring. 

Opsummering: Mere variation i fag, det blev bedre med undervisning på Meet. – nu er vi 
meget mere ude, det er dejligt, det vil vi gerne have med videre.  

Glæder os til det ”normale” skema kommer igen. 

Beslutning:  

Bilag: Første elevrådsmøde efter nedlukningen afholdtes mandag d.8.juni 
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Punkt 149: Orientering fra ledelsen                                                                            5   min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:   
 
Sidste skoledag for 9.klasse blev drøftet. Fredag d. 19.06, kl.10-13. Program og indhold ift. 
retningslinjer blev beskrevet for skolebestyrelsen.  
 
Stillingsopslag – XX – blev drøftet. 
 
Nye medarbejderansigter i skolebestyrelsen næste skoleår. Med start fra august 2020 er Hanne 
Engelstad (Pæd.,Veflinge Børnehus), Niels Pedersen(Pæd. Ass.,Afd. Morud) og Henriette Lorentzen 
(Lærer, Udskolingen- Afd. Morud) valgt. 
 
Mette Fugl Nicolaisen er valgt til formand i Børnehuset Veflinge. 
 
Orientering om arbejdet med den nye ressourcetildelingsmodel til skoler og dagtilbud i Nordfyns 
Kommune.  
Procesplanen blev drøftet- skolebestyrelsens opgave ift. høringssvar blev vendt. Møde blev aftalt. 
17. august præsenteres skolebestyrelserne for modellen- herefter laves høringssvar. 
 
SFO og Klub udmeldinger og prognose- Der er i ”Corona-tiden” kun udmeldt 3 børn fra Klub og SFO. 
Prognosen på sommerpasningen ser ud til at være en fordobling af den ”normale” belægning- og i 
særlige uger mere. Altså ser det ud til, at der kommer usædvanligt mange børn i sommer-SFO/Klub 
i år.  
 
Skolebestyrelsens mødekalender for næste skoleår blev drøftet. 
 
Beslutning:     

Bilag: 

Beslutning:  

 

Punkt 150: Status på byggeri                                              10 min.           

Beslutningstema: Byggeri 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status på ombygnings- og moderniseringsplanerne 
for Havrehedskolen. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer fra sidste byggemøde med personale, arkitekter og 
ingeniører. 
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Opdatering af tids- og procesplan – forventet afslutningsdato 

Beslutning:  

Kim funk Johannessen orienterede kort om et byggeri der stort set går som det skal. Gennemsyns- 
og afleveringsfase bliver uge 33  

Bilag:  

 

Punkt 151: Status på nødpasning / nødundervisning                                                             15  min.           

Beslutningstema: Corona 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status vedrørende genåbningen af dagtilbud og skoler. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer om de sidste uger i genåbningen – herunder hytteture og 
lejrskole. Feedback og input fra skolebestyrelsen – som kan bruges fremadrettet. Vigtigt, at vi 
bruger hinandens perspektiver.  

Beslutning:  

Følgende udsagn kom frem i drøftelserne: 

-Konflikter mellem elever er nedadgående i ”nødundervisningen” – eleverne er i egne rum/har egne 
pausetider. Udeskole der starter næste år – ”Coronatiden” har givet erfaringer – den digitale 
undervisning/Meet har givet mange erfaringer.  

-Drøftelse af Corona-tidens undervisning. Hvad er nødundervisning? Eller som det blev italesat fra 
forvaltning ”fjernundervisning”. Fortolkning og forventninger har været forskellige.  

- Erfaringer fra Corona tiden har vist, at eleverne hygger sig i uderummet, så nogengange skal 
børn/elever ”skubbes” lidt ud- for at få oplevelsen af, at det her faktisk ret spændende- f.eks. med 
udeskole/udetid. 

-Læring og trivsel går hånd i hånd. 

- Vores overordnede principper ifh kommunikation mellem skole og hjem skal være den røde tråd 
og måden at gøre det på- også selvom ”krisen kradser”. 

-Eleverne gør det de bliver bedt om- det er nemt at sige vi får for mange lektier for, for det er der 
mange meninger om. 

- Vi skal have den grundlæggende tillid til hinanden i bestyrelsen, og vi skal samle op, hvis noget 
bliver for svært. 

-Holdningsskole og trivselsfokus bør være et fokus til drøftelse i næste bestyrelsesår. 

-Orientering om Hytteture og Lejrskole Bornholm der bliver gennemført alligevel. 

Bilag: 
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Punkt 152: Skoleårets planlægning 2020-2021                       15    min. 

Beslutningstema: Struktur 2020-2021 

Indstilling: Skolebestyrelsen orienteres om de personalemæssige/strukturelle konsekvenser for 
næste skoleår.  

Sagsfremstilling: Det er tiden på året, hvor vi beslutter hvordan de økonomiske forudsætninger 
implementeres i opgaveløsningen. Ændringerne i strukturen – jf. aftale om justering af reformen 
drøftes. 

Beslutning: 

Drøftelse af børn/elever der kommer ude fra distriktet- hvad de gør for tildelingsmodellen – et 
punkt vi tager videre næste år. 

Bilag: Overblik over elevtal i klasserne for skoleåret 2020/2021 

 

 

Punkt 153: Dimission 2020                                                                                       10   min.           

Beslutningstema: Dimissionsfest, d. 24.06 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Skolen har arbejdet med en alternativ mulighed for dimission for vores 
9.årgangselever og forældre. Ledelsen orienterer om denne løsning.  
  
Beslutning:    

Orientering om retningslinjer og det påtænkte alternative arrangement til dimissionsfesten d.24.06.  

Bilag: 

Beslutning:  

 

Punkt 154: Skolebestyrelsesarbejdet                                                                       30   min.           

Beslutningstema: Evaluering af skolebestyrelsesarbejdet. 

Indstilling: Drøftelse af skolebestyrelsesarbejdet i det forgangne skoleår. 

Sagsfremstilling: Opsamling på drøftelser fra seneste virtuelle møde. Fremadrettet arbejde og 
opgaver. Endvidere opsamling i forhold til vores arbejde omkring skolehjemsamarbejdet. Hvad 
mangler vi? 
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Beslutning: 

Følgende udsagn kom frem i drøftelserne: 

-Det har været et ekstraordinært skolebestyrelsesår. Vores arbejde omkring skole-hjem-
samarbejdet har været vellykket. Samarbejdet personale- forældrepræsentanter –ledelse har været 
givende og et eksempel på hvordan en arbejdende bestyrelse kan gribe et emne. Eksemplarisk- at vi 
som skolebestyrelse vælger, at det er det her vi vil arbejde med- det har potentiale til at blive 
kulturforandrende. De principper vi har arbejdet med- og er nået frem til -kan blive retningsgivende 
for skolen. Vi samler op og udsender til forældre efter sommerferien.  

Vi skal have en lektiedrøftelse og lave principper for området. 

-Så kom Coronaen- lukkede alt ned. Det blev til en beredskabssituation. Som forældre havde vi 
vores børns perspektiv ind i skolen. SB mødtes til formøde om de erfaringer, man havde udefra. 
Disse erfaringer samlede vi sammen- og afleverede til ledelsen. Målet var, at fortælle hvordan vi 
havde set det udefra- og give input til det videre forløb. 

-Medarbejderrepræsentanter oplever ”formøder” hvor de ikke er inviteret som ekskluderende.  
Vigtigt at være et integreret fællesskab, der kan tage de fælles drøftelser. Det kan være, at 
formøder skal drøftes igen- hvis de på forhånd giver udfordringer bør vi se på det. 

-Hvad vil vi gerne som skolebestyrelse? Hvordan kan vi bidrage til at gøre en rigtig god skole- bedre? 
Det var en beredskabssituation- hvad har vi lært- hvad kan vi tage med videre? 

- Ikke alle skolebestyrelsesmedlemmer “tør” deltage i dialogen på møderne - hvordan sikrer vi alle 
ytrer sig? 

-Drøftelse af skolebestyrelsen som politisk aktør i et kommunalpolitisk perspektiv. 

-Det bør være et ressourcefokus og ikke et mangelfokus i arbejdet i skolebestyrelsen.  

-Kommunikation er svært, særligt i krisetider – samtale giver et bredere blik og en viden- der kan 
bruges fremadrettet. 

-Vi skal have noget læring med videre- kommunikationen kommunikationen mellem SB-formand og 
skoleleder skal intensiveres i disse ”kritiske” situationer. 

- Alt det potentiale der er i bestyrelsen - det skal vi have fat i. 

Bilag: 

Beslutning:  
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Punkt 155: Eventuelt                                          5 min.           

Beslutningstema: 

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

 

… 

 

Punkt 156: Skolebestyrelsen afslutter skoleåret 2019-2020                                                                 min.           

Beslutningstema: SB-Socialt 

Indstilling: At skolebestyrelsen får sagt farvel og tak for året der gået, samt tager afsked med 
elevrådsrepræsentanterne. 

Socialt samvær med lidt at spise & drikke. 

Sagsfremstilling: Tak til Cecilie og Emma for et særdeles flot stykke arbejde med at repræsentere 
eleverne i skolebestyrelsen. 

Beslutning:  

Bilag:  

 

 

 

Punkter til SB20: Principper vi har arbejdet med- og er nået frem til -kan blive retningsgivende for skolen. Vi samler op og 

udsender til forældre efter sommerferien.  

Vi skal have en lektiedrøftelse og lave principper for området. 

Mødeleder SB20: 


